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8.3.2008,| 19:00,| pořad: Události

Roman PISTORIUS, moderátor
--------------------
Kdo se letos bude hlásit na vysokou, má velkou šanci, že uspěje. Pravděpodobnost přijetí je největší od roku 89.

Veronika ŠVIHELOVÁ, redaktorka
--------------------
Maturitní ročník a hodina angličtiny v pražském Gymnáziu Nad Alejí, všichni studenti mají už dávno vybrané vysoké
školy, kde by chtěli studovat.

studentka
--------------------
Já se hlásím na geologii na Univerzitu Karlovu na Přírodovědeckou fakultu, protože mě to zajímá.

studentka
--------------------
Já se hlásím na architekturu sem do Prahy na ČVUT.

studentka
--------------------
Já se hlásím na Filosofickou fakultu na překladatelství - tlumočnictví. Vždycky říkám, že to je proto, že jediný, co umím,
je mluvit.

Veronika ŠVIHELOVÁ, redaktorka
--------------------
Je velmi pravděpodobné, že většina od září opravdu na své vysněné školy nastoupí. Odhaduje se, že by se letos měly
dostat až tři čtvrtiny všech zájemců. Šance na přijetí stále rostou. Například před deseti lety se na vysokou dostala míň
než polovina zájemců, v roce 2002 už ji studovaly dvě třetiny všech uchazečů a minulý rok už byla šance vyšší než
sedmdesát procent.

Michaela KLEŇHOVÁ, Ústav pro informace ve vzdělání
--------------------
Šance na přijetí na vysoké školy jsou vysoké zejména díky tomu, že vysoké školy nabízejí stále víc a víc nových studijních
míst.

Veronika ŠVIHELOVÁ, redaktorka
--------------------
Letos by poprvé mohl počet volných míst překročit hranici sta tisíc, především díky novým školám. Na tento počet letos
připadá asi jenom sto třicet tisíc osmnáctiletých, tedy ročník, který se nejčastěji hlásí na vysokou. Do budoucna tento
trend ještě poroste. Šance na přijetí jsou letos vyšší i díky tomu, že některé vysoké školy nově zrušily přijímací zkoušky.
Například Vysoká škola chemicko-technologická, anebo Matematicko-fyzikální fakulta Univerzity Karlovy. Obecně právě
o přírodovědné a technické obory je ale mezi uchazeči nejmenší zájem. Lidé se naopak nejvíc hlásí na práva, filosofii
nebo ekonomii. Například v minulém školním roce patřily mezi nejžádanější Filosofické a Právnické fakulty v Brně a v
Praze, kam chtělo kolem sedmi tisíc uchazečů. Na trhu práce se ale uplatní hlavně jiné profese.

Jakub HEJSEK, personalista, Grafton recruitment
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--------------------
Přetrvá největší zájem o absolventy technických oborů, dále potom o absolventy oborů informačních technologií,
absolventy finančních oborů.

Veronika ŠVIHELOVÁ, redaktorka
--------------------
Průzkumy ale dokazují, že je vysokoškolský diplom z jakékoliv školy vstupenka ke slušně placenému místu.


